
  OBECNÍ ZPRAVODAJ – Březen 2025                                   
 

OBEC VODĚRADY 
Voděrady 77 

 566 01 Vysoké Mýto 
www.voderady-dzbanov.cz 

Kalendář akcí SDH Voděrady 

30. 4. Pálení čarodějnic 

20. 6. Společenský ples pod hvězdami 

30. 8. Odpoledne napříč generacemi 

11.10. Drakiáda 

28.11. Před adventní jarmark 
 

Obecné informace 

Obecní úřad Voděrady 
IČO: 00279731 
Datová schránka ID: j7va3hc 
Email: obec@voderady-dzbanov.cz  

Úřední hodiny obecního úřadu 

pondělí: 8:00–9:30, 14:00–17:00 
středa:   8:00–9:30, 14:00–17:00,  

V případě, že se nemůžete dostavit v úředních 
hodinách, je možné si sjednat individuální termín 
na tel. čísle: 465 549 131, nebo e-mailové adrese: 
starosta@voderady-dzbanov.cz. 

Otevírací doba knihovny ve Voděradech je každý 
první čtvrtek v měsíci od 15:30 do 17:00 hod a 
knihovny ve Džbánově je každý první čtvrtek 

v měsíci od 18:00 do 19:00 hod., případně po 
telefonické domluvě. 

Pokud máte nějaké podněty, nebo jste si všimli, 
že je potřeba něco opravit, ozvěte se prosím na  
e-mail: starosta@voderady-dzbanov.cz. 
 
Více informací naleznete na: 
https://voderady-dzbanov.cz/ 

 
Rohlik.cz ve Voděradech 

V nedávné době rozšířila firma Rohlik.cz okruh 
míst, do kterých dodává své zboží, také na 
Voděrady a Džbánov. Občanům naší obce díky 
tomu přibyla možnost, jak si obstarat každodenní 
nákupy bez nutnosti jet někam autem. Obchod je 
dostupný z https://www.rohlik.cz/.  

Hokejový tým TJ Voděrady bude 
bojovat o pohár 

Hokejovému týmu TJ Voděrady se v letošním 
play-off Choceňské hokejové ligy nebývale daří. 
Díky úspěchům nad týmy Quattro Team a Pohoda 
postoupil do finále, ve kterém se v utkání o 
putovní Pohár starosty Města Choceň, střetne 
s Vlky Sudislav. Finálové zápasy se odehrají 16. 3. 
2025 od 18:00 a 22. 3. 2025 od 15:30 na Zimním 
stadionu v Chocni. Více informací naleznete na 
http://www.chhl.cz/. 

Zvýšení poplatků za odpady  

v souvislosti s výběrem poplatků za odpady na 
rok 2025 jste nejspíše zaznamenali, že obec 
Voděrady zvýšila poplatek z dosavadních 600 Kč 
na 720 Kč. K tomuto, pro nás všechny 
nepříjemnému kroku, nás vedlo dlouhodobé 
zvyšování cen za svoz komunálního odpadu, 
které obec musí v rámci systému nakládání 
s odpady hradit.  

Hlavním důvodem, proč k tomuto zdražování 
dochází (a docházet bude), je státem nařízené 
zvyšování poplatků za ukládání odpadu na 
skládkách. Tím je sledován cíl omezit skládkování 
odpadů v celé Evropské unii. Dále k rostoucím 
cenám přispívají například zdražování pohonných 
hmot a celková inflace. Jsme si vědomi toho, že 
mnoho českých domácností už několik let čelí 
všudypřítomnému růstu cen a následnému 
poklesu životní úrovně, proto jsme zvýšení 
poplatku v posledních dvou letech odkládali. 
S ohledem na neustálý nárůst cen je však 
dosavadní výše poplatku dlouhodobě 
neudržitelná. 

Celková výše nákladů na zajištění svozu odpadu 
každoročně výrazně převyšuje částku, kterou 
obec získá výběrem poplatků. Mnohými lidmi 
zažitý omyl, že si obce výběrem poplatků za 
opady vylepšují rozpočet o příjem, který utratí za 



něco jiného, rozhodně není pravda. Skutečnost je 
přesně opačná, a to taková, že na uhrazení všech 
faktur za odvoz odpadu poplatky nestačí, obec 
musí tuto službu dotovat z jiných zdrojů. 

Naposledy byl poplatek v naší obci zvýšen k 1. 1. 
2022 na 600 Kč. Díky tomu bylo v roce 2022 
vybráno 198 550 Kč. Celkové čisté náklady na 
svoz odpadu v tomto roce činily 362 349 Kč, což 
znamená, že tehdy muselo být doplaceno 
z obecního rozpočtu 163 799 Kč. 

Kvůli poklesu počtu lidí povinných platit poplatek 
za odpady bylo za rok 2024 vybráno 191 950 Kč. 
Zároveň však narostly čisté náklady za svoz 
komunálního odpadu na 462 439 Kč. V minulém 
roce tedy musela obec dotovat svoz odpadu 
částkou 270 489 Kč, což je oproti roku 2022 
obrovské navýšení.  

Pokud bychom chtěli docílit toho, aby byly 
veškeré náklady na svoz odpadu hrazeny pouze 
z poplatků za odpady a nebyly placeny z jiných 
obecních zdrojů, museli bychom stanovit 
poplatek za odpady minimálně na 1 445 Kč. 
Touto cestou se samozřejmě vydávat nehodláme, 
i nadále budeme část nákladů za odpady hradit 
z obecního rozpočtu. Navýšením poplatku za 
opady chceme pouze dosáhnout toho, aby 
částka, kterou obec systém nakládání s odpady 
dotuje, nerostla tak rychle. K této snaze ale 
zároveň potřebujeme pomoc ze strany všech 
obyvatel obce, tedy i Vás. Ta pomoc spočívá 
v tom, že je potřeba co nejvíce třídit odpad. 

Vzhledem k tomu, že největší podíl v nárůstu cen 
tvoří zdražování poplatku za skládkování 
netříděného odpadu, je velice důležité usilovat 
o co největší množství vytříděného odpadu, a 
naopak co nejvíce omezit množství toho 
netříděného.  

Momentálně lze v naší obci třídit plasty (žlutý 
kontejner), papír (modrý kontejner), sklo (bílé a 
zelené kontejnery), kovy (tmavě šedý kontejner), 
bioodpad (velkoobjemové kontejnery, případně 
kompostování na vlastní zahrádce) hadry a staré 
oblečení (bílé kovové kontejnery TextilEco), 
velkoobjemový odpad (sběrný dvůr ve Vysokém 

Mýtě) a nebezpečný odpad (mobilní svoz 2x 
ročně). 

Děkujeme Vám všem, kteří pečlivě třídíte 
odpad, právě díky Vám nemusíme zvyšovat 
poplatek za odpady ještě více. A zároveň 
prosíme všechny, kteří dosud třídit nezačali, aby 
svůj postoj k této problematice přehodnotili. 
S ohledem na legislativu prosazovanou 
Evropskou unií Vám nemůžeme slíbit, že poplatek 
za odpady nebudeme v příštích letech zvyšovat, 
ale právě množství vytříděného odpadu ovlivní 
to, o kolik tento poplatek poroste v dalších 
letech. 


